
 
Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-01-26 

Protokoll 2/2023 

fört vid Bromma stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen 
den 26 januari 2023 kl. 18:30-20:30, Alviks kulturhus 
 

Ledamöter Johan Heinonen (S) Ordförande 
Mattias Keresztesi (M) Vice ordförande 
Fredrik Strelert (S) 
Stina Andersson (S) 
Rose-Marie Rooth (V) 
Svante Thorell (MP) 
Alexander Saednia (M) 
Sara Emrooz (M) 
Findel Madison (SD) 
Johan Duvdal (C) 
Laila Abdallah (S) 
Pelle Johansson (S) 
Louise Minnhagen (L) 
 

Ersättare Tove Lönstad (S) 
Jeanette Frenkman (S) 
Petter Jennervall (S) 
Terese Nordberg (V) 
Johanna Klamming (MP) 
Daniel Thor (M) 
Björn Loäng (SD) 
Magnus Ljungkvist (S) 
Stefan Ennerfelt (L) 
Frida Magnusson (C) 
Christopher Oskarsson (KD) 
 

Övriga närvarande Lisa Kinnari Stadsdelsdirektör 
Magnus Borgsten Avdelningschef 
Susanne Karlsdotter Avdelningschef 
Caroline Hoffstedt Avdelningschef 
Joel Färlin Ekonomichef 
Ida Halldén Enhetschef 
Timmie Aspelin Nämndsekreterare 
 

Justerare Johan Heinonen (S) och Mattias Keresztesi (M) 
 

Datum för justering 2023-01-27 
 

Paragraf §8 



Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-01-26 

 
Sekreterare Timmie Aspelin 

  



Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-01-26 

 

§ 8 
Remissvar - Ändringar för vissa områden av riksintresse 
för naturvård, KS 2022/1302  
BRO 2022/495 
 

Beslut  
1. Nämnden beslutar att i huvudsak bifalla förvaltningens yttrande, 
samt att därutöver anföra följande: 
  
I riktlinjerna från Naturvårdsverket till Länsstyrelsen 
rekommenderas bland annat att riksintressen som motsvaras av 
naturreservat eller liknande bör ha samma avgränsning som det 
naturskyddade området. 
  
Detta avviker Länsstyrelsen från i sitt förslag för justering av 
Bromma De Geermorän-system. Detta tillexempel vid Judarskogens 
naturreservat. I nordväst, söder om Ängbyplan, mellan förskolan 
Färjan och tennisbanorna längs Färjestadsvägen. 
  
Vi vill se att de kommande gränserna för riksintresse för naturvård 
Bromma De Geermorän-system justeras så att de inte i något fall 
går innanför gränserna för reservatsområdena inom dess områden 
 

Sammanfattning av ärendet  
Länsstyrelsen har remitterat förslag om ändringar för vissa områden 
av riksintresse för naturvård, NRO. Föreslagna ändringar omfattar 
främst att områdesgränser preciseras och justeras, varvid 
riksintresseareal med bristande naturvärden utgår. För de 
riksintressen inom Bromma stadsdelsnämndsområde som omfattas 
av aktuellt översynsuppdrag, NRO01021 Bromma De 
Geermoränsystem, innebär ändringarna en sammanlagd 
arealminskning om cirka 5,6 hektar. 
 
Bromma stadsdelsförvaltning har inga synpunkter gällande 
förslaget. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) 
och Svante Thorell (MP) föreslår (se beslutet). 
  
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Findel 
Madison (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 
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Bromma stadsdelsnämnd överlämnar följande till kommunstyrelsen 
som svar på remissen: 
  
Det finns förståelse för behovet av att löpande uppdatera dessa 
gränser, men det måste ske med försiktighet i Bromma, givet de 
höga naturvärden som behöver värnas och bevaras. Därför är det 
positivt att de föreslagna gränsjusteringarna även innebär en 
arealökning om 3,1 hektar mark inom Kyrksjölötens natur-reservat. 
Om det finns exempelvis tekniska skäl för andra justeringar kan det 
vara motiverat. 
  
Planerna för minskningen av riksintressearealen vid Judarnskogen 
är dock mycket omfattande (närmare 4 hektar), och väsentligt större 
jämfört med de andra aktuella områden som föreslås att minskas. 
  
Judarnskogen med omnejd är ett mycket uppskattat naturområde dit 
många brommabor vänder sig för rekreation, idrotts- och friluftsliv. 
De potentiella konsekvenserna av Länsstyrelsens begäran om 
ändringar av riksintressearealen, i syfte att frigöra mark för 
bostadsbyggande i detta område, är svåra att överblicka. 
  
Med anledning av ovanstående helhetsbedömning bör nuvarande 
gränser bibehållas vad avser Judarnområdet.  
  
3) Johan Duvdal (C) föreslår att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag: 
  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande Johan 
Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) och Svante Thorell 
(MP). 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Louise Minnhagen (L) och Findel 
Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
Johan Duvdal (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Louise Minnhagen (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
För Liberalerna i Bromma är det oerhört viktigt med vårt 
riksintresse och våra grönområden. Vi kan förstå att det finns behov 
av viss revidering av hur områdena för riksintresset ser ut, men 
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attdetta måste genomföras med största försiktighet och med hänsyn 
till de värden man förändrar. 
  
Vi ser en fara i att majoriteten tänker utnyttja förändringarna för att 
lägga ner, för Bromma, viktiga verksamheter som Äppelvikens 
Ridskola och Ängby Tennis för att kunna exploatera dessa 
marknadsmässigt attraktiva platser, eller för att infria sina vallöften 
om höghus i Brommas villaområden. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2022/495-3.1 (Godkänd - R 1) Ändringar för vissa 
områden av riksintresse för naturvård 

 BRO 2022/495-2.5 Bilaga 2 - NRO01021 Bromma De 
Geermorän-system, Stockholms kommun 
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